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Protokół nr 38/2006 z  sesji Rady Miejskiej w Tyczynie

w dniu 19 maja 2006 r.

Sesja rozpoczęła się w sali narad UGiM o godz. 9.10 z udziałem 13 radnych (nieobecni
J. Kotula, S. Stybak).

Ad.1. Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Jonkisz powitał obecnych oraz stwierdził
prawomocność obrad.
Przewodniczący poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji (tj. 20 kwietnia 2006) jest
wyłoŜony na stoliku, a ewentualne uwagi lub poprawki moŜna składać na piśmie w czasie
przerwy lub po zakończeniu sesji.
    W końcowej części obrad nastąpi przyjęcie protokołu z sesji z dnia  10 marca 2006 r.

Ad.2. Przewodniczący poinformował, Ŝe juŜ po wysłaniu zaproszeń na sesję, do Rady
wpłynęło pismo Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia
uchwały w sprawie wyboru zadania i złoŜenia wniosku do Podkarpackiego programu
Wyrównywania Szans Rozwoju Obszarów Wiejskich. Przewodniczący zaproponował,
by punkt rozpatrywać jako 12a.

Przyjęto następujący porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wybór Komisji Wnioskowej.
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego

w I kat. zaszeregowania określonego w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia dla
pracowników Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tyczynie oraz okre-
ślenia wartości jednego punktu w złotych.

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego oraz
sprawozdania z działalności Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2005 r.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego oraz
sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2005.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania oraz opłat za korzystanie
z gminnych obiektów uŜyteczności publicznej w celu zorganizowania przyjęć wesel-
nych, uroczystości okazjonalnych, zabaw oraz zebrań i konferencji.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na oddanie nieruchomości w nieodpłatne uŜy-
czenie.

9. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Gminy Tyczyn do wystawienia
weksla „in blanco”.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazywania wolnych środków finansowych na lokaty.
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu

Rzeszowskiego na realizację zadania publicznego.
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie na 2006 r.
12a. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru zadania i złoŜenia wniosku do Podkarpackiego
       programu Wyrównywania Szans Rozwoju Obszarów Wiejskich.
13. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Biała.
14. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Borek Stary.
15. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Budziwój.
16. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Hermanowa.
17. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Kielnarowa.
18. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Matysówka.
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19. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Osiedla w Tyczynie.
20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez wła-

ścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

21. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na zbycie mienia komunalnego (Tyczyn).
22. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na zbycie mienia komunalnego (Kielnarowa).
23. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy mienia komunalnego (Ty-

czyn, Borek Stary).
24. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Gminy Tyczyn do podpisania

porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów
25. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Gminy Tyczyn do podpisania

porozumienia z Gminą Chmielnik
26. Sprawy róŜne.
27. Wolne wnioski, zapytania.
28. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 10 marca 2006 r.
29. Zamknięcie sesji.

Ad.3. Skład Komisji Wnioskowej: Stanisław Wojturski, Halina Złamaniec, Marta Baran.

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego
w I kat. zaszeregowania określonego w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia dla
pracowników Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tyczynie oraz okre-
ślenia wartości jednego punktu w złotych.

> Kierownik M-GOPS wyjaśniła, Ŝe zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów, praco-
dawca w porozumieniu z radą gminy ustala wartość jednego punktu w złotych oraz naj-
niŜsze wynagrodzenie zasadnicze w pierwszej kategorii zaszeregowania określone
w tabeli miesięcznych stawek. Zmiana wysokości z 300 zł na 500 zł jest konieczna
w celu umoŜliwienia pracownikom Ośrodka  podniesienia stawek wynagrodzenia.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/324/2006).

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego
oraz sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2005.

> Dyrektor MGOK Zofia Matys poinformowała, Ŝe na roczne sprawozdanie finansowe
    Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Tyczynie za 2005 rok składa się:
- bilans, sporządzony na dzień 31.12.2005 r., który wykazuje po stronie aktywów kwotę
774.411,94 zł i po stronie pasywów kwotę 774.411,94 zł;
- rachunek zysków i strat za rok 2005 wykazujący zysk w kwocie 13.538,96 zł;
- informacja dodatkowa do sprawozdania finansowego;
oraz sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury za 2005 r.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/314/2006).

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego
oraz sprawozdania z działalności Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2005 r.

> Dyrektor MiGBP poinformowała, Ŝe na roczne sprawozdanie finansowe Miejskiej i
Gminnej Biblioteki Publicznej za 2005 r. Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w
Tyczynie składa się:
- bilans, sporządzony na dzień 31.12.2005 r., który wykazuje po stronie aktywów kwotę
6.363,16 zł i po stronie pasywów kwotę  6.363,16 zł;
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- rachunek zysków i strat za rok 2005 wykazujący zysk w kwocie 4.033,62 zł;
- informacja dodatkowa do sprawozdania finansowego;
oraz sprawozdanie z działalności Miejskiej i Gminnej Bibliotek Publicznej za 2005 r.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/315/2006).

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania oraz opłat za korzystanie
z gminnych obiektów uŜyteczności publicznej w celu zorganizowania przyjęć wesel-
nych, uroczystości okazjonalnych, zabaw oraz zebrań i konferencji.

> Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach
obydwu komisji, gdzie radni zgłaszali swoje uwagi i propozycje.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/316/2006).

Ad.8. Podjęcie uchwały: zezwolenie na oddanie nieruchomości w nieodpłatne uŜyczenie.
> E. Chlebek, pracownica UGiM wyjaśniła, Ŝe ZOZ Nr 2 w Rzeszowie zwrócił się z proś-

bą o uŜyczenie pomieszczeń na parterze Domu Ludowego w Budziwoju o powierzchni
85 m2 celem ich adaptacji na gabinety lekarskie (uŜyczenie to nieodpłatna forma uŜyt-
kowania – dotychczas płacono miesięcznie 70 zł za zajmowaną powierzchnię - 83m2).
Dotychczas Ośrodek Zdrowia mieścił się na piętrze. Potrzeba zmiany pojawiła się w
związku z nowymi wymogami Unii Europejskiej nakazującymi usytuowanie gabinetów
lekarskich na parterze – celem zapewnienia dostępu osobom niepełnosprawnym.

> S. Obara, przewodniczący Rady Powiaty – kierownik Ośrodka Zdrowia w Budziwoju
zwrócił się do radnych o podjęcie tej uchwały, Ŝe względu na konieczność dostosowa-
nia warunków dostępu do placówki do wymogów ustanowionych przez UE.

- radny R. Fornal zapytał, czy Przychodni w Tyczynie takŜe dotyczą podobne wymogi
> S. Obara wyjaśnił, Ŝe Tyczyn ma gabinety i na parterze i na piętrze, ma takŜe podjazd,

podjazd jest teŜ przy Ośrodku w Borku Starym. Natomiast ośrodek w Budziwoju w ca-
łości był na I piętrze. Jedyne co pozostawało, to budowa windy (do 2007 r.), lecz to za-
danie zbyt kosztowne. „Przeprowadzka” Ośrodka na parter byłaby pierwszym krokiem
w instalowaniu się tam na stałe.

> Dyrektor Z. Matys wyjaśniła, Ŝe biuro sołtysa oraz świetlica dla dzieci z parteru zostaną
przeniesione na I piętro, a w dotychczasowym pokoju sołtysa zainstaluje się poczta.
Natomiast ośrodek zajmie pomieszczenia świetlicy.

- radny S. Wojturski zwrócił się do S. Obary o wyposaŜenie Ośrodka Zdrowia w Borku
Starym w kosiarkę, która obecnie poŜyczana jest od osób prywatnych.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/323/2006).

Ad.9. Podjęcie uchwały: upowaŜnienie Burmistrza do wystawienia weksla in blanco.
> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe do realizacji umowy o dofinansowanie projektu realizowanego w

ramach Zintegrowanego programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 2004-2006
pod nazwą „Przebudowa drogi nr 8943R jako warunek rozwoju i współpracy gospodar-
czej Gmin Tyczyn i Chmielnik” niezbędne jest upowaŜnienie udzielone przez Radę do
podpisania weksla in blanco na zasadach określonych w tejŜe umowie i deklaracji do
weksla na kwotę 558 185,87 zł wraz z odsetkami liczonymi jak dla zaległości podatko-
wych. Realizacja zabezpieczenia następowała będzie z dochodów własnych gminy w
latach 2006-2011 pochodzących z udziałów podatku dochodowego od osób fizycznych.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/306/2006).
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Ad.10. Podjęcie uchwały: przekazywanie wolnych środków finansowych na lokaty.
> Skarbnik Gminy B. Matuła wyjaśniła, Ŝe poprzednia uchwała w tej sprawie podjęta była

w 1997 r. i zezwalała na zakładanie lokat w jednym banku – BS w Tyczynie. Od tego
czasu zmieniły się nazwy wielu istniejących banków, stąd potrzeba zmiany. Uchwała
proponuje, by lokaty mogły być zakładane w następujących bankach: Bank Przemysło-
wo-Handlowy S.A. w Rzeszowie, Bank Gospodarki śywnościowej w Rzeszowie, Bank
Spółdzielczy w Tyczynie, Bank Ochrony Środowiska S.A. w Rzeszowie, PKO BP S.A.
Oddział Rzeszów, Bank PKO S.A. Oddział Rzeszów na okres: 1 miesiąc, 2 miesiące, 3
miesiące, 6 miesięcy. Uchwała nie ogranicza kwoty lokat, zastrzega jednak, by nie lo-
kowanie wolnych środków nie odbywało się kosztem bieŜących płatności.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/327/2006).

Ad.11. Podjęcie uchwały: udzielenie pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Rze-
szowskiego na realizację zadania publicznego.

> Przewodniczący przypomniał, Ŝe projekt uchwały jest realizacją wniosku przyjętego
przez Radę Miejską na sesji w dniu 20 kwietnia 2006. Wartość zadania wynosi 400.000
zł, w tym: Gmina Tyczyn – 200.000 zł, Powiat Rzeszowski – 200.000 zł, i obejmuje:
wartość robót budowlanych, koszty opracowania dokumentacji technicznej, koszty nie-
zbędnych badań laboratoryjnych. W ramach zadania wykonane zostaną prace: wzmoc-
nienie nawierzchni, połoŜenie masy bitumicznej na odcinku 2 km i szerokości 5 mb,
pobocza i rowy odwadniające na odbudowanym odcinku drogi. Realizacja zadania bę-
dzie przebiegać zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych. Powiat Rzeszowski
przedstawi protokół odbioru i fakturę za wykonanie zadania.

- radny R. Fornal zaproponował, by sprawę remontu tej drogi załatwić kompleksowo i zro-
bić dodatkowo 80-100 m w kierunku Lubeni, do połączenia tej drogi z Lubenią.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/327/2006).

> S. Obara podziękował radnym za podjęcie tej uchwały. Stwierdził, Ŝe drogą do Studianki
jeździ bardzo wiele osób, które nie rozróŜniają czy to droga gminna, czy powiatowa.

- radna M. Baran zwróciła się o poparcie starań Gminy w sprawie budowy chodnika
przy ul. Milenijnej-Orkana, gdzie dzieci do szkoły idą poboczem ruchliwej drogi do
Budziwoja.

> S. Obara wyjaśnił, Ŝe Powiat wie o tym problemie, lecz jest to kwestia pieniędzy. BudŜet
gminy Tyczyn nie pozwala na wysoki współudział w finansowaniu zadań powiatowych,
stąd wiele z nich realizowanych jest z mozołem. W innych gminach, gdzie jest mniej
inwestycji i mniej buduje się gminnych dróg, szybciej znajdują się pieniądze np. na bu-
dowę chodników.

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie na 2006 r.
> Skarbnik gminy B. Matuła omówiła zmiany, i tak proponuje się:
* Zwiększyć dochody budŜetu gminy o kwotę 962.000 zł: wpływy z podatku od nierucho-

mości od osób prawnych 102.000 zł, dotacja na usuwanie szkód spowodowanych osu-
wiskiem 700.000 zł, dotacja na usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych – odbudowa in-
frastruktury drogowej 70.000 zł, dotacja Marszałka Województwa Podkarpackiego na
remont Środowiskowego Domu Samopomocy w Tyczynie 90.000 zł.).

* Zmniejszyć dochody budŜetu o kwotę 387.913 zł: dofinansowanie projektu pn. „Przebu-
dowa boisk szkolnych przy Szkole Podstawowej w Borku Starym” ze środków Unii Eu-
ropejskiej program SPO – 371.970 zł, subwencja oświatowej 15.943 zł.
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* Zwiększyć wydatki budŜetu gminy o kwotę 1.256.785 zł na: dofinansowanie remontu
dróg powiatowych 100.000 zł, remont drogi Hermanowa Grunwald 20.000 zł, wydatki z
przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi 85.000 zł (drogi: Kielnarowa Obszary
Matysówka – 65.000 zł, w tym 50.000 zł dotacja, 15.000 zł środku budŜetu gminy;
Hermanowa Kościół Łazy – 20.000 zł, dotacja), usuwanie szkód spowodowanych osu-
wiskiem przy Klasztorze O.O. Dominikanów w Borku Starym 700.000 zł, przystoso-
wanie budynku dla potrzeb Środowiskowego Domu Samopomocy 140.000 zł, dotacje
dla Stowarzyszeń 11.500 zł (Towarzystwo Trzeźwościowe Doliny Strugu „Wyzwole-
nie” – 2.000 zł, Caritas Hermanowa – 6.000 zł, Stowarzyszenie Rodzin Katolickich
Hermanowa – 1.000 zł, Katolickie Stowarzyszenie MłodzieŜy Biała – 2.500 zł), wydat-
ki inwestycyjne OSP (Rada Sołecka Biała) 5.000 zł, remonty w szkołach podstawowych
195.285 zł (remont dachu SP Borek Stary).

* Zmniejszyć wydatki budŜetu gminy o kwotę 669.698 zł na: przebudowę boisk szkolnych
przy Szkole Podstawowej w Borku Starym 567.255 zł, remont dróg gminnych (środki
Rady Sołeckiej Biała) 5.000 zł, wydatki bieŜące związane z przeciwdziałaniem alkoho-
lizmowi 11.500 zł,  wydatki bieŜące szkół podstawowych 15.943 zł, modernizację drogi
Hermanowa Kościół Łazy (środki własne) 20.000 zł, zasiłki i pomoc w naturze (środki
gminne) 30.000 zł, posiłek dla potrzebujących (środki własne) 20.000 zł.

*  Zwiększyć przychody budŜetu gminy o kwotę 128.000 zł z tytułu nadwyŜki budŜetowej
z lat ubiegłych z przeznaczeniem na spłatę rat kredytów 115.000 zł, remont drogi Kiel-
narowa Obszary Matysówka 13.000 zł.

* Zmniejszyć przychody budŜetu gminy z tytułu zaciągniętych kredytów w wysokości
115.000 zł.

* Dokonać zmiany limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne gminy na lata
2006 – 2008 na następujących zadaniach:
- „Przebudowa boisk szkolnych przy Szkole Podstawowej w Borku Starym” -

          zmniejszyć limit wydatków w 2006 r. o kwotę 567.255 zł (rezygnacja z realizacji
          zadania);

- „Przebudowa domu parafialnego dla potrzeb Środowiskowego Domu Samopomocy”
         – zwiększyć limit wydatków o 140.000 zł z tytułu zwiększenia zakresu rzeczowego
         inwestycji obejmujący wykonanie następujących robót: wykonanie instalacji wod-
         kan., co, elektrycznej, gazowej wraz z kotłownią, zakup stolarki drzwiowej.

- Modernizacja drogi Kielnarowa Obszary Matysówka – zwiększyć limit wydatków
         w 2006 r. o kwotę 65.000 zł – nowe zadanie.
- radna M. Baran zapytała dlaczego gmina rezygnuje z budowy boisk w Borku Starym
> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe w wyniku wysokich przetargów koszt budowy boisk okazał się

bardzo duŜy. Trzeba było opracować specjalistyczny projekt i okazało się, Ŝe zbyt duŜo
trzeba by było dołoŜyć z budŜetu gminy bo ok. 0,5 mln. Zastanowimy się nad poprawą
stanu boisk wykonaną znacznie niŜszym kosztem. Planuje się teŜ remont dachu.

- radny G. Lampart zapytał czy jest juŜ gotowy kosztorys na dach, bo chodzi o to by
zdąŜyć z remontem przed jesiennymi deszczami .

> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe projekt jest w trakcie opracowania; to zadanie traktowane jest
priorytetowo. Planuje się go zrealizować w II połowie roku i nic nie wskazuje na to, by
termin ten był zagroŜony

- radny R. Wisz zapytał jakie koszty juŜ poniosła gmina na zadanie budowy boisk w
Borku

> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe ok. 12 tys. – za wykonanie projektu. Burmistrz nawiązał teŜ do
poŜaru w Zakładach Herman, który spowodował straty Zakładu na ok. 5 mln zł, ale teŜ
straty w budŜecie gminy; bo Hermanowi trzeba będzie umorzyć podatek, czyli ok. 10
tys. miesięcznie.
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 Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych

            i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/325/2006).

Ad.12a. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru zadania i złoŜenia wniosku do Podkarpac-
kiego programu Wyrównywania Szans Rozwoju Obszarów Wiejskich.

> M. Jarosińska, pracownica UGiM wyjaśniła, Ŝe w związku z moŜliwością otrzymania
50% dofinansowania z budŜetu Województwa Podkarpackiego na zadanie dotyczące
inwestycji drogowej, zachodzi potrzeba złoŜenia wniosku. Wytypowany został projekt
„Przebudowa drogi gminnej Kielnarowa Zagrody etap I”, w związku z tym, iŜ jest opra-
cowany na niego projekt techniczny oraz droga ta ujęta jest w budŜecie dział 600 roz-
dział 60016 paragraf 6050.
Środki zaplanowane w budŜecie – 103 100,00 zł.
Koszt zadania – 114 164,66 zł (kosztorys inwestorski).
Wnioskowana kwota dofinansowania – 57 082,33 zł.

- radny S. Wojturski zapytał co obejmuje I etap
> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe to stary projekt, koło dworku, w kierunku Borku. Nasze środki są

za małe na realizację tego zadania. Program Wyrównywania Szans daje moŜliwość po-
zyskania środków z zewnątrz. W ubr. to się nie udało, teraz znów próbujemy – moŜe się
uda.

- radny J. Płodzień, sołtys wsi Kielnarowa potwierdził potrzebę realizacji tego zadania,
gdyŜ stan tej drogi jest fatalny – smołówka i asfalt całkiem wywrócony.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów przeciwnych

            nie było, 1 radny wstrzymał się od głosu (uchwała XXXVIII/328/2006).

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Biała.
> Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe statuty były analizowane na posiedzeniach Ko-

misji Finansów i Gospodarki, a na poprzedniej sesji wszyscy otrzymali wykaz zmian do
projektów statutów. Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący kolejno poddał
pod głosowanie statuty sołectw i statut Osiedla w Tyczynie

Za przyj ęciem Statutu sołectwa Biała głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/307/2006).

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Borek Stary.
Za przyj ęciem Statutu sołectwa Borek Stary głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/308/2006).

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Budziwój.
Za przyj ęciem Statutu sołectwa Budziwój głosowało 13 radnych,  głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/309/2006).

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Hermanowa.
Za przyj ęciem Statutu sołectwa Hermanowa głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/310/2006).

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Kielnarowa.
Za przyj ęciem Statutu sołectwa Kielnarowa głosowało 13 radnych,

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było

(uchwała XXXVIII/311/2006).
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Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie statutu sołectwa Matysówka.
Za przyj ęciem Statutu sołectwa Matysówka głosowało 13 radnych,

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było

(uchwała XXXVIII/312/2006).

Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Osiedla w Tyczynie.
Za przyj ęciem Statutu Osiedla w Tyczynie głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/313/2006).

Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

> B. Kotula, pracownica UGiM wyjaśniła, Ŝe zgodnie z nowym brzmieniem art. 6 ustawy z
dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2005
r. Nr 236, poz. 2008 tekst jednolity ) Rada gminy określa, w drodze uchwały górne
stawki opłat ponoszonych za usługi w zakresie odbioru odpadów komunalnych i wywo-
zu transportu nieczystości ciekłych przez Przedsiębiorstwa mające stosowne zezwolenie
na prowadzenie działalności na terenie gminy Tyczyn.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/314/2006).

Ad.21. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na zbycie mienia komunalnego (Tyczyn).
> E. Ferenc, pracownica UGiM wyjaśniła, Ŝe Państwo Baran i DrąŜek  wystąpili z wnio-

skiem o nabycie terenu  bezpośrednio przylegającego do ich własnych działek a pozo-
stałego po wybudowaniu dróg – ulic Sienkiewicza i Konopnickiej w Tyczynie.  Kształt
i wielkość tych działek wskazują na to , Ŝe nie mogą one być zagospodarowane jako od-
rębne nieruchomości, a jedynie niezbędne do poprawienia warunków zagospodarowania
nieruchomości przyległej.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/321/2006).

Ad.22. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na zbycie mienia komunalnego  (Kielna-
rowa).
> E. Ferenc, pracownica UGiM wyjaśniła, Ŝe Pan Grzegorz Kuś wystąpił z wnioskiem o

nabycia działki  oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 1564/4, bezpośrednio przy-
legającej do jego działek własnych w celu poprawy dostępu do drogi publicznej. Kształt
i wielkość tej działki wskazują na to, Ŝe nie moŜe ona być zagospodarowane jako od-
rębne nieruchomości, a  jedynie niezbędne do poprawienia warunków zagospodarowa-
nia nieruchomości przyległej.

- radny R. Wisz zwrócił uwagę, Ŝe mapki dołączone do projektów uchwały są nieczytel-
ne – nie mają odniesienia do terenu, brak na nich punktów orientacyjnych – ulicy, rze-
ki, itp.

- E. Ferenc wyjaśniła, Ŝe w jeśli działki leŜą w terenach odległych od punktów orienta-
cyjnych, to nie ma moŜliwości innego kserowania terenu o którym jest mowa w
uchwale. Natomiast w pok. 11 UGiM są do wglądu mapy całej gminy, w tym mapy
kaŜdej miejscowości w kilkunastu-kilkudziesięciu częściach, i zawsze moŜna zwrócić
się o szerszą informację.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/322/2006).
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Ad.23. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy mienia komunalnego
(Tyczyn, Borek Stary).

> E. Ferenc wyjaśniła, Ŝe zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego Gminy i  Miasta Tyczyn działki  nr 2207, 2092, 81/3, 2361 połoŜone
w Tyczynie usytuowane są w „strefie rolniczej przestrzeni produkcyjnej R”,  natomiast
działki nr 1120/8 i 1120/9 połoŜone w Tyczynie „w strefie centralnej miejskiej C”,
działka nr 2220 połoŜona  w Borku Starym w „strefie rolno-osadniczej RM”. Działki, o
których mowa w projekcie uchwały stanowią własność gminy, nie są właściwie zago-
spodarowane. Ze względu na zainteresowanie zakupem przez mieszkańców gminy pro-
ponujemy przeznaczyć je do sprzedaŜy w drodze przetargu.
E. Ferenc wyjaśniła połoŜenie działek: 2207 – Lasek-Zagrody, przy granicy z Kielna-
rową; 2092 – ul. Mickiewicza, k. kapliczki, droga polna; 81/3 Łany do końca, na prawo,
przy granicy z Kielnarową; 2361 – ul. Lasek-Królka, boczna droga do WSSG – tereny
rolne; 1120/8 i 1120/9 – za GS „SCh”, ul. Podwale – posesja p. Borowiec.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/320/2006).

Ad.24. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Gminy Tyczyn do podpi-
sania porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów

> Sekretarz Gminy J. Kłos wyjaśniła, Ŝe przedstawiony projekt uchwały pozwoli Burmi-
strzowi Gminy na refundowanie kosztów pobytu dzieci w rzeszowskich przedszkolach
w kolejnym roku szkolnym. W roku szkolnym 2005/2006 Gmina dopłacała do pobytu
dzieci w rzeszowskich przedszkolach dla  6 osób w tym: troje dzieci mieszkańców z
Matysówki, 1 z Białej oraz dwoje z Budziwoja (ze względu na stan zdrowia). Kwota re-
fundacji w bieŜącym roku wynosi 409 zł miesięcznie na 1 dziecko. Z wnioskiem o re-
fundację w przyszłym roku szkolnym zwróciło się juŜ 2 osoby.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/318/2006).

Ad.25. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Gminy Tyczyn do podpi-
sania porozumienia z Gminą z Gminą Chmielnik

> Sekretarz Gminy J. Kłos wyjaśniła, Ŝe z wnioskiem o refundację kosztów pobytu dziecka
w przedszkolu w Chmielniku zwróciła się mieszkanka Gminy Tyczyn mieszkająca na
pograniczu Matysówki, Kielnarowej i Chmielnika. Ze względu na pracę w Gminie
Chmielnik chciałaby wozić swoje dziecko do przedszkola w Chmielniku. PoniewaŜ za-
Ŝądano od niej refundacji kosztów przez Gminę Tyczyn zwróciła się z prośbą do Bur-
mistrza.

Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było (uchwała XXXVIII/319/2006).

Ad.26-27. Sprawy róŜne, wolne wnioski i zapytania
- radny R. Wisz zapytał o stan prac budowie chodnika przy ul. Orkana oraz o problemy z

remontem SP Tyczyn
> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe w 2005 r. rozpoczęto opracowywać projekt budowy chodnika;

niestety nadal nie jest on gotowy. Na ten rok przewidziane jest w budŜecie 30 tys. zł na
rozpoczęcie prac. Z remontem SP Tyczyn nie było Ŝadnych problemów.

- radna M. Baran podziękowała za ustawienie progu zwalniającego na ul. Wyzwolenia
oraz ustawienie znaku zakazu zatrzymywania się przy WSSG – ul. Kili ńskiego. Zapy-
tała takŜe o naprawę dróg-łatanie dziur w Tyczynie, zwróciła uwagę, Ŝe na ul. Ko-
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ściuszki chodnik nadal zatarasowany jest kamieniami, wyjazd z ul. Wyzwolenia i z ul.
Cichej jest zarośnięty i nie ma widoczności.

- radny T. OŜyło zwrócił się o uruchomienie Policji, gdyŜ na przystanku przy Delikate-
sach Centrum w Budziwoju stale spoŜywany jest alkohol, na oczach wielu dzieci.

> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe 29 maja rozstrzygnięty będzie przetarg na remonty dróg, a juŜ
zaczyna się remont przełomów na drogach – potrzebna jest tylko pogoda. Na pewno
przycięte zostaną krzewy zasłaniające widoczność przy wyjeździe z ul. Wyzwolenia i
ul. Cichej. Problem picia na przystanku w Budziwoju powinni próbować rozwiązać sa-
mi mieszkańcy – pisać pisma, dzwonić po Policję, bo urzędowe monity niewiele zrobią.

- radny A. Pacześniak poruszył sprawę wytyczenia przejścia dla pieszych na drodze
wojewódzkiej w Białej, powyŜej sklepu E. Karnasa, gdzie było juŜ kilka wypadków
śmiertelnych

> Burmistrz zaproponował, by sporządzić listę osób popierających tę inicjatywę, a Gmina
wystąpi w tej sprawie do właściwych instytucji.

Ad.27.a. Informacja Burmistrza o realizacji wniosków przyjętych na sesjach Rady
Miejskiej w dniach 10 marca 2006 r. i 20 kwietnia 2006 r.

Wnioski przyj ęte na sesji Rady Miejskiej w dniu 10 marca 2006 r.
1. Środki Rad Sołeckich zostawić na poziomie roku 2006.
Odp. Nie jest to moŜliwe ze względu na bardzo trudną sytuację finansową gminy. Więk-

szość inwestycji finansowana jest z kredytów. Istnieją trudności w sprostaniu obsługi
finansowej zaplanowanych juŜ wydatków – dalszy ich wzrost jest niemoŜliwy.

2. Rada zwraca się o prawne uregulowanie spraw związanych z przekształceniem terenów
obecnie uŜytkowanych dla celów sportowo-rekreacyjnych w Hermanowej i Budziwoju,
będących własnością Gminy, z terenów rolnych na inwestycyjne.

Odp. Przeznaczenie działek obecnych stadionów w Budziwoju i Hermanowej pod lokali-
zację obiektów sportowych moŜe mieć miejsce po opracowaniu i uchwaleniu tam planu
zagospodarowania przestrzennego. Następnie trzeba opracować dokumentację zawie-
rającą decyzję ustalającą warunki wyłączenia działek z uŜytkowania rolniczego.

Koszty wyłączenia ww. działek z uŜytkowania rolniczego przedstawiają się następująco:
Stadion sportowy – Budziwój. Działka nr 1709/2 – 0,99 ha, klasy RII 0,44 ha; RIIIA 0,46

ha; łąka II 0,08 ha;  W 0,01 ha. Opłata jednorazowa za wyłączenie gruntów z uŜytko-
wania rolniczego – 196.886 zł + opłata przez 10 lat w wysokości 10% wartości opłaty
jednorazowej tj. 19.688,60 zł rocznie.

Stadion sportowy – Hermanowa. Działka nr 938/2 – 1,07 ha, klasy gleby RIIIA 0,14 ha;
RIIIB 0,37 ha; S/ps IV 0,56 ha; działka nr 938/5 – 0,68 ha, klasy gleby: RIIIA 0,09 ha;
RIIIB 0,20 ha; S/ps IV 0,37 ha; S/ps IV 0,02 ha. Opłata jednorazowa za wyłączenie
gruntów z uŜytkowania rolniczego – 128.114 zł + opłata przez 10 lat w wysokości 10%
wartości opłaty jednorazowej tj. 12.811,40 zł rocznie.

3. Odnośnie projektu uchwały dot. oddania nieruchomości w wieczyste uŜytkowanie
Spółdzielni RESMLECZ, Rada wnioskuje podjęcie rozmów przez Burmistrza
o dokonanie podziału działki oraz przedstawienie ich wyników na Komisji Finansów.

Odp. Sprawa została wyjaśniona na sesji Rady Miejskiej w dniu 20 kwietnia 2006 r.

Wnioski przyj ęte na sesji Rady Miejskiej w dniu 20 kwietnia 2006 r.

1. Przygotować na najbliŜszą sesję uchwałę o dofinansowaniu przez Gminę Tyczyn bu-
dowy drogi powiatowej Budziwój – Hermanowa. Środki na ww. drogę zapewnić z bu-
dŜetu gminy w bieŜącym roku.

Odp. Przygotowano projekt uchwały na sesję w dniu 19 maja 2006 r.
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2. Wnioskuję o interwencję oraz ustalenie przez Burmistrza Gminy Tyczyn sprawców
zniszczenia w miesiącach marcu i kwietniu br. drogi gminnej w Czerwonkach oraz
wyegzekwowanie naprawy tej drogi przez sprawców.

Odp. Zwróciłem się do Zakładu „Herman” o sfinansowanie kosztów naprawy drogi
w Czerwonkach – odpowiedź w załączeniu.

- radny J. Błoński wyjaśnił, Ŝe w Budziwoju boisko niedługo będzie ogrodzone; stoją
słupy, trzeba tylko załoŜyć siatkę i moŜna będzie zgłosić boisko do weryfikacji. Pro-
blemem jest zbyt mała szatnia – czyli jeden barakowóz; niezbędny jest drugi.

- radna M. Baran zapytała, czy opłaty za wyłączenie z produkcji rolnej dotyczą tylko
boisk czy obowiązują na wszystkie inne formy zmiany uŜytkowania gruntu

> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe opłaty za wyłączenie z produkcji rolnej dotyczą kaŜdego rodzaju
przekwalifikowania, nie tylko na boisko. Opłata obowiązuje od 5 arów, lecz ludzie
omijają ten przepis kupując ponad 1 ha lub dzierŜawiąc taki teren – wtedy nabyw-
ca/dzierŜawca jest rolnikiem i nie zmianę uŜytkowania terenu nie ponosi opłat.

- radna M. Leniart stwierdziła, Ŝe odpowiedź Zakładów Herman w sprawie naprawy
drogi nikogo z mieszkańców Hermanowej nie usatysfakcjonuje; bo ludzie widzieli
przecieŜ jak Herman wozi beton i jak wywraca się droga, a teraz właściciel linii 126
grozi wstrzymaniem komunikacji.

> Burmistrz wyjaśnił, Ŝe droga będzie naprawiana w ramach reperowania przełomów.

Ad.27b. Głosowanie wniosków przyjętych podczas sesji
Wniosek radnej M. Baran
1) Wprowadzić na terenie gminy zakaz picia alkoholu na przystankach PKS i MPK.

Za – 9         Przeciw – 0          Wstrzymało się – 4

Ad.28. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 10 marca 2006 r.
Za przyj ęciem protokołu głosowało 13 radnych, głosów

przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Ad.29. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący rady Miejskiej zakończył
XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.

Sesja zakończyła się o godz. 13.45.

Protokołowała:
Barbara Samolewicz


